
Nezavisna lista Rodoljuba Kosića 

 str. 1 

 

 

SVIM MEDIJIMA 

 

Poreĉ, 25. sijeĉanj. 2014 god. 

 

 

 

 

PRIOPĆENJE ZA MEDIJE 

SA KONFERENCIJE ZA TISAK NL R. KOSIĆA 

Održane u subotu 25. sijeĉnja 2014 god. u Obrtniĉkom domu 

 

 

 

TEME: 

 

1. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o porezima grada Poreča-Parenzo 

 

2. Aktivnosti i stavovi članova i vijećnika NLR Kosića vezane uz rad GV-a grada 

Poreča-Parenzo: 

a) Prijedlog Odluke o razrješenju Potpredsjdnice GV-a 

– obrazloţenje 

– Otvoriti pitanje sluţbenog prevoditelja talijanskog jezika kao 

zaposlenika Grada 

b) Informacije novinarima 

– Stav NLRK oko ograđivanja plaţe na Picalu 

– Povratak Ljube Kosića u vijećničke klupe 

– Sufinanciranje HITNE MEDICINSKE POMOĆI 

 

    

      3. Pitanja novinara 
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AD1) PRIJEDLOG ODLUKE O IZMJENI ODLUKE O POREZIMA GRADA 

POREĈA-PARENZO 

 

 Smanjenje poreza za dvadeset posto 

 Ukidanje poreza u zimskim mjesecima (studeni-ožujak) 
 

Prijedlog je dio našeg predizbornog programa u kojem smo isticali da ćemo se zalagat za 

smanjenje poreza na ugostiteljeske terase u našem Gradu, koji je višestruko veći u odnosu na 

gradove u našem okruţenju 

 

Cilj donošenja izmjene Odluke: 

20% -tnim smanjenjem poreza za korištenje javne površine za ugostiteljske terase (po 

m2) ima za cilj da se malim poduzetnicima olakša poslovanje u doba trenutne ekonomske 

krize i velikih opterećenja koja padaju na njihova leđa kroz razne poreze i namete. Također 

ima za cilj da se iznosi poreza na terase, barem donekle, usklade sa istim nametima okolnih 

turističkih gradova. 

Prijedlog odluke da se za razdoblje mjseca siječnja, veljače, oţujka, studenog i 

prosinca ne naplaćuje porez na korištenje javnih površina za ugostiteljske terase ima za cilj 

potaknuti poslovanje ugostiteljskih poduzetnika u zimskom periodu, te djelovati na pruţanje 

usluga ugostiteljstva kroz cijelu godinu. Naime, poznato je da je naš grad u razdoblju mjeseca 

studenog, prosinca, siječnja, veljače i oţujka pust, turistički i poslovno neaktivan, sa 

umanjenom ponudom i onom malom broju turista i stanovnika grada. Terase koje se zbog 

previsoke cijene skidaju u zimskim mjesecima ostavljaju za sobom ruţne, neuređene javne 

površine, a grad izgleda pust i turistički neatraktivan. Procjenjujemo da će se usvajanjem ove 

izmjene Odluke ono malo prihoda, koji se sada ostvaruju od terasa na javnim površinama u 

zimskim mjesecima, nadomjestiti kroz druge prihode kao što su: porez na dohodak za 

zaposlene na terasama, porez na potrošnju, ali i druge indirektne prihode kao što je boravišna 

pristojba i sl. Mjera ukidanja poreza na terase u zimskim mjesecima jedna je od mjera 

turističkog i gospodarskog oţivljavanja našega grada u zimskim mjesecima. 

 

 

Ovim putem pozivamo i ostale vijećnike da na sjednici GV-a podrţe ovaj naš prijedlog i 

glasaju ZA, a naši srgumenti za ovakav prijedlog su slijedeći: 

 

– porezi na terase (zakup terasa) za ugostitelje su u Poreĉu višestruko viši nego 

u susjednim gradovima za što nema nikakvog argumenta 

– u zimskim mjesecima preskupi nameti za terase rezultiraju da se ono malo 

turističke ponude u gradu gasi i nitko od toga nema koristi 

- politika članova NLR Kosića, pa tako i naših vijećnika u GV-u, je da se malom 

gospodarstvu u Poreĉu treba konkretno pomagati, između ostaloga,  

smanjenjem nameta koji su nerazumno visoki 
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Tablica 1 - prikaz trenutne cijene poreza na terase i prijedlog cijene NLRK po zonama 

ZONE iznos poreza po m2 dnevno u kn 

         STARA                 prijedlog NLRK 

                                                 -20% 
I   -   Decumanus, Trg Antona Grabara, Trg  

        Matije Gubca 
12 9,6 

II -   Trg slobode, Nikole Tesle od Trga slobode 

         do prolaza Peškera, Boţe Milanovića od Trga  

        slobode do broja 3., Obala maršalaTita,  

        Narodni trg, Rade Končara, od kriţanja 

         s Obalom maršala Tita do Tutrističke ulice 

8 6.4 

III - obuhvaća dio naselja Poreč omeđen  

        granicom koja ide od Uvale Brulo, raskriţjem 

        ulica Rade Končara i Vitomira Širola -Paje, 

        Rade Končara, Istarskog razvoda,  

        Trg Joakima Rakovca, Prvomajska ulica,  

        Mlinska ulica, Ulica Nikole Tesle,  

         Šetalište Antona Restovića, ulicom Materada  

        i lokalnom cestom do Uvale Sveti Martin,  

        osim područja I i II zone 

6 4.8 

IV - obuhvaća preostali dio naselja Poreč od 

       granične crte III zone i ostala naselja na 

       području Grada Poreča-Parenzo 

2,5 2 

Izvor: Odluka o porezima Grada Poreča-Parenzo (SGGP broj 09/2013) 

 

 

Tablica 2 – usporedni prikaz cijena poreza na terase u Poreču (sa prijedlogom NLRK) sa 

cijenama u Puli, Umagu i Opatiji 

 

ZONA 

 

iznos poreza po m2 DNEVNO u kn iznos poreza po m2 MJESEĈNO u kn 

poreč pula umag opatija Poreč 

NLRK 

poreč pula umag opatija poreč 

NLRK 

I   9,12   3,6   3 4 7,3 278 108 92 122 223 

II   6,1   3   3 4 4,9 186 90 92 122 149 

III   4,56   2,6   2,4 4 3,7 139 78 73 122 113 

IV   1,9   2   1,2 4 1,5 58 60 37 122 46 

IZVOR: Izvodi Odluka cijena poreza na terase u Puli, Umagu i Opatiji 

NAPOMENA: - mjesečne cijene obračunavane su na bazi 30,5 dana i zaokruţivane su na  

     kunu. 

  - cijene za poreč su prosječne za razdoblje od 01.05 – 30.09. (uračunat je  

  popust od 40%  za mjesece svibanj, lipanj i rujan) kako bi se mogle  

  uspoređivati sa ostalim gradovima 
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AD2. a) PRIJEDLOG ODLUKE O  

RAZRJEŠENJU POTPREDSJDNICE GV-A 

 

Nakon uvredljivog komentara Potpredsjednice GV-a Grada Poreča-Parenzo prema 

pripadnicima talijanske nacionalne manjine (na sluţbenim stranicama internet portala 

„Parentium.com“) naš vijećnik Maurizio Zennaro je, iz protesta, na 6. Sjednici GV-a govorio 

talijanskim jezikom i postavio vijećničko pitanje na tu temu Dogradonačelnici Nadiji Štifanič 

Dobrilović. 

Budući se vijećnica Snjeţana Mekota, na 6. Sjednici GV-a, u svom javnom istupu za 

govornicom odbila ispričati građanima Poreča za uvredljive stavove prema talijanskoj 

nacionalnoj manjini, te javno ponovila da stoji iza svake svoje riječi u spomenutom 

komentaru, Klub vijećnika naše liste podnio je u redovnu proceduru Prijedlog Odluke o 

razrješenju Potpredsjednice Gradskog vijeća Grada Poreĉa-Parenzo. 

Smatramo da osoba koja na diskriminatoran i uvredljiv naĉin dovodi u pitanje 

intelektualne sposobnosti svih pripadnika talijanske nacionalne manjine i javno iznosi 

svoje neslaganje sa zakonskom regulativom RH i Statutom Grada Poreča – Parenzo, ne bi 

smjela obnašati tako vaţnu institucionalnu finkciju kao što je Potpredsjednica Gradskog 

vijeća Grada Poreča-Parenzo. 

Ad2 b) Informacije za novinare: 

 Stav NLRK oko ograĊivanja javne plaže na Picalu 

Povodom ograđivanja pristupa do javne plaţe na Picalu traţimo od 

predstavnika Grada Poreĉa da,u dogovoru sa velikim turističkim 

poduzećima (koji su uknjiţeni kao vlasnici turističkih zemljišta uz more), 

osiguraju slobodan pristup do pomorskog dobra, preko prometnih površina 

(kako kolnih tako i pješačkih) i to na način da, načelno, od velikih turističkih 

poduzeća - UVJETUJU PRIJENOS PROMETNIH POVRŠINA 

(prometnica, pješaĉkih staza i sl.) U VLASNIŠTVO GRADA PRILIKOM 

IZDAVANJA ODOBRENJA ZA GRAĐENJE, kako se to uvjetuje i nama 

građanima, kao i malinjim privrednim subjektima. 

Ţelimo naglasiti da smo problem reguliranja prometnih površina koje su u 

privatnom vlasništvu i do sada naglašavali putem vijećniĉkih pitanja i tražili 

od predstavnika Grada Poreĉa da osiguraju prijenos prometnih površina 

u vlasništvo Grada prilikom izdavanja odobrenja za graĊenje, ali od 

gradonačelnika i predstavnika Grada nismo dobili suvisle odgovore 

 

 Povratak Rodoljuba Kosića u GV-e 

Dana 16. Prosinca Ropdoljub Kosić je u proceduru uputio zahjev za 

aktiviranjem svog vijećničkog mandata, te očekujemo da će već na slijedećoj 

sjednici sjesti u viječničke klupe. Do sada ga je mijenjala gđa Marija Trošelj, 

kojoj se zahvaljujemo na aktivnom sudjelovanju u radu GV-a. 

 

 Sufinanciranje HITNE MEDICINSKE POMOĆI 

NLRK je sa velikim zadovoljstvom dočekala objavu informacije da je 

turističke poduzeće „Plava laguna“ odlučila donirati 350.000 kn za 

sufinanciranje nadstandarda u HMP- ispostava Poreč.  
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Dio zasluga za takav potez Plave lagune pripisujemoi kontinuiranom 

djelovanju vijećnika naše list,e od predizbore kampanje pa sve do današnjeg 

dana, gdje smo pozivali upravo velike turistiĉke tvrtke da sufinanciranjem 

nadstandarda HMP osiguramo našim gradjanima i gostima nivo usluge, na 

koji su navilkli svih proteklih godina.  

Ovom donacijom Plave lagune, HMP Poreĉ osigurala je tijekom cijele 

godine još jedan lijeĉniĉki tim (TIM2), pa se neće moći dogoditi da, zbog 

intervencije TIM-a1 na terenu, građani ostanu uskreaćeni za hitnu medicinsku 

pomoć u slučaju takve potrebe. 

Očekujemo da če ovaj pozitivan primjer Plave lagune slijediti i ostali veliki 

turistički subjekti na području Grada – Valamar (Riviera Poreĉ) i Maistra, 

ĉije bi se donacije mogle usmjeriti na obnovu voznog parka HMP u 

Poreĉu, koji je već star i shodno tome upitno pouzdan za normalno 

funkcioniranje HMP u Poreču. 

 

 


